
گروه اقتصاد کلان: وزیر اقتصاد گفت: خوش�بختانه ش�رایط بورس الان طوری 
اس�ت که می ش�ود امیدوار بود به عنوان یک تکیه گاه در تامین مالی برای بخش 

خصوصی مطرح شود.
به گزارش تجارت به نقل از ایلنا، فرهاد دژپسند در پایان جلسه هئیت دولت با 
حضور در جمع خبرنگاران در پاس��خ به این س��وال که برنامه دولت برای تداوم 
ثبات در قیمت ها چیست، گفت: یکی از دستاوردهای خیلی خوب یکسال اخیر 
عمق بازار س��رمایه در کش��ور اس��ت، خیلی ش��نیدیم حجم نقدینگی بالاست و 

ممکن است مشکل زا باشد.
وی افزود: یکی از کارهایی که می تواند نقدینگی را به س��مت کارهای مولد و 
صحیح هدایت کند تقویت و توسعه بازار سرمایه و بورس است، تمرکز خاصی 
در یکس��ال اخیر روی این سیاس��ت صورت گرفت و نش��ان داد که موفق بوده 
و ش��رایط تقریبا پایداری را طی کرده اس��ت و خوش��بختانه شرایط بورس الان 
طوری است که می شود امیدوار بود به عنوان یک تکیه گاه در تامین مالی برای 
بخش خصوصی مطرح ش��ود. وزیر اقتصاد یادآور ش��د: امروز خیلی جاها در دو 
امر می توانیم به بورس تکیه کنیم یکی در هدایت نقدینگی و خروج از نگرانی 
نس��بت به این مس��اله یکی هم اینکه کم کم فعالان اقتصادی و بنگاه داران 
ب��رای رف��ع مش��کل نقدینگی خود به بورس مراجع��ه می کنند. وی گفت: این 
بارق��ه امی��دی ب��رای فعالان اقتصادی اس��ت و دولت هم تلاش خود را می کند 
ک��ه ب��ا واگذاری دارایی و ش��رکت های خ��ود و بانک ها زمینه را فراهم کنم که 
فعال بورسی با تنوع مواجه باشد و بازدهی خود را تداوم بخشد. وضعیت بورس 
وضعیت رو به جلویی دارد و امیدوارکننده اس��ت. وی با بیان اینکه افزایش در 
آمد های مالیاتی مهم است و بر اساس آمار در آمدهای مالیاتی افزایش خوبی 
دارداضافه کرد: علاوه بر این  بنگاه های اقتصادی ش��رایطی دارند که اگر به 
آن ها فش��ار بیاید به مش��کل بر می خورند، اهرم کردن مالیات برای پوش��ش 
هزینه های دولت نباید مزاحمتی برای بنگاه های اقتصادی داشته باشد. وزیر 
اقتصاد و امور دارایی همچنین اعلام کرد: درآمدهای مالیاتی ۳۵ درصد رش��د 

داشته است و باید فرارهای مالیاتی کاهش یابد.
دژپس��ند در م��ورد واگ��ذاری اردوگاه ش��هید باهنر نیز گف��ت: تا الان هیچ نوع 
واگذاری برای اردوگاه ش��هید باهنر انجام نش��ده اس��ت پرونده کمیسیون اصل 

۹۰ این است که سند این اردوگاه پشتوانه عرضه اوراق است.
وی در خصوص توقف صدور رمز یک بار مصرف توس��ط بانک ها افزود: این 
کار متوقف نش��ده اس��ت، اخیرا بانک مرکزی توصیه کرده ادامه یابد، در اوایل 

کار به گونه ای تغییر یافته که ترغیبی صورت گیرد.
وزیر اقتصاد در مورد عضویت پزش��کان در س��امانه مالیاتی هم گفت: پزش��کان 
اقشار فرهیخته جامعه هستند و به ضرورت تامین مالی دولت برای اداره جامعه 
آگاه هس��تند مختصری اختلاف روش داریم، درآمدهای مالیاتی از همه اقش��ار 

بر اساس قانون اخذ می شود.
۶ عامل موثر بر رشد اقتصادی در سال ���۹۸

در خبری دیگر وزیر اقتصاد گفت: علائم و نشانه ها در سال ۹۸ مثبت است و 
امیدواریم این روند به گونه ای مدیریت ش��ود که در رش��د اقتصادی بخصوص 

رشد اقتصادی بدون نفت شرایط خوبی را تجربه کنیم.
به گزارش ایلنا، فرهاد دژپس��ند درباره برآورد های رش��د اقتصادی، اظهار کرد: 
س��ال گذش��ته رش��د اقتصادی با نفت و بدون نفت، قابل قبول نبود. نهاد های 
تخصص��ی و بین المللی برای س��ال جاری نی��ز برآورد هایی انجام داده اند که بر 

اساس آن ممکن است رشد اقتصادی مورد انتظار ما تحقق پیدا نکند.
وزی��ر اقتص��اد اف��زود: با این وجود می دانیم که این نهاد ها براس��اس اطلاعات 
گذش��ته برآورد می کنند؛ یعنی آخرین اطلاعات آن ها مربوط به پایان س��ال 
۹۷ اس��ت و بر اس��اس آن رش��د اقتصادی سال جاری را برآورد کرده اند، بنابراین 
بای��د تغیی��رات اتف��اق افت��اده در این مدت را نیز در نظر گرفت؛ به عنوان مثال تا 
پایان س��ال گذش��ته، چند س��ال متوالی خشکسالی داشتیم و برآورد ها بر همان 

منوال انجام می شود.
وی ادام��ه داد: س��ال جدی��د ب��ا چن��د تغییر مهم مواجه بوده ای��م و چند اقدام در 
دس��تور کار قرار گرفته که می تواند فراتر از برآورد های موجود، به تقویت رش��د 

اقتصادی منجر شود.
دژپسند به موارد تاثیرگذار بر رشد اقتصادی که از سال گذشته آغاز شده، اشاره 
کرد و گفت: سال گذشته منابعی از صندوق توسعه ملی به بخش های تولیدی 
تزریق ش��ده که امس��ال به نتیجه خواهد رس��ید، همچنین تس��هیلات اعطایی 
بانک ها ۲۶ درصد رشد داشته که امسال به ثمر خواهد نشست، از طرفی امسال 
پدیده ترسالی را داشتیم که در رشد تولید محصولات کشاورزی اثرگذار خواهد 
بود، از س��وی دیگر بر اس��اس اطلاعات موجود، صادرات غیرنفتی ایران از نظر 

وزنی ۲۹ درصد رشد داشته که نشان دهنده افزایش میزان تولید است.
وی عنوان کرد: در سال جدید شاخص های بورس روند خوبی را نشان می دهد، 
از س��وی دیگ��ر ص��دور پروانه های بهره برداری واحد ه��ای صنعتی بالغ بر ۲۵ 
درصد رش��د داش��ته؛ این موارد نش��ان می دهد علائم و نش��انه ها مثبت است و 
امیدواریم این روند به گونه ای مدیریت شود که در رشد اقتصادی به خصوص 
رشد اقتصادی بدون نفت شرایط خوبی را تجربه کنیم. وزیر اقتصاد درباره روند 
پیشرفت حذف مقررات زائد از مسیر کسب وکار نیز گفت: از دستگاه ها و بخش 
خصوصی درخواست کرده ایم که نظرات خود را در زمینه مقررات دست و پاگیر 
ارائه کنند. کمیسیون کارشناسی مقررات زدایی در وزارت اقتصاد هفته ای ۲ تا 
۳ جلسه چند ساعته دارد که در آن جلسات مقررات مورد بررسی قرار می گیرد 

و بعد از مرتب سازی به هیئت مقررات زدایی می آید.
وی خاطرنشان کرد: این موارد بسته به نوع آن، اگر نیاز به اصلاح مصوبه دولت 
داشته باشد برای هیئت دولت ارسال می شود تا اصلاح صورت گیرد و اگر نیاز 
به اصلاح قانون داش��ته باش��د، لایحه آن تنظیم می ش��ود تا روند قانونی خود را 

طی کند؛ بنابراین با جدیت تمام در این زمینه پیش می رویم.
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گرانی لوازم التحرير؛ 
چالش جديد خانواده ها

ارتقاء كيفيت
 شرط رونق توليد

محمد قمی
عض�و کمیس�یون آم�وزش و 

تحقیقات مجلس

مسعود یوسفی
روزنامه نگار

سرمقاله

يادداشت

گروه سیاس�ی: وزیر امور خارجه در پاس��خ به خبرنگار 
آمریکای��ی پیرام��ون اخ��راج بولتون گفت که در امور داخلی 
آمریکا اظهارنظر نمی کنیم. سید عباس موسوی سخنگوی 
وزارت ام��ور خارج��ه بام��داد چهارش��نبه در پیامی توئیتری 
نوش��ت: دکتر ظریف در پاس��خ به درخواس��ت یک خبرنگار 
آمریکایی که خواستار اظهار نظر درباره اخراج جان بولتون 

شده بود گفت: "ما درباره امور داخلی...

گ�روه سیاس�ی: معاون حقوق��ی رئیس جمهوری با تاکید بر 
اینکه ورود خانم ها به استادیوم هیچ منع قانونی ندارد، اظهار 
کرد: س��لب حق معنایی ندارد و دولت هم همین موضع را 
دارد و معتقد اس��ت که باید از این مس��اله حمایت کنیم. به 
گزارش ایسنا، لعیا جنیدی در جمع خبرنگاران و در واکنش 
به خودس��وزی یکی از دختران طرفدار ورود به ورزش��گاه 

گفت: صحبت من کاملا مشخص و ...

 درباره امور داخلی آمريكا 
اظهارنظر نمی كنيم

ورود خانم ها به استاديوم 
منع قانونی ندارد
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در محل��ه ای ک��ه م��ا 
زندگ��ی می کنیم یک 
مغ��ازه لبنیات��ی س��نتی هس��ت که برای 
خودش صاحب اعتبار و برند است. نگارنده 
نی��ز ه��ر از گاهی از ای��ن مغازه خرید می 
کند اما هیچ وقت پیش نیامده اس��ت که 
از دوغ ای��ن مغ��ازه اس��تفاده کند. تا اینکه 
درس��ت در روز تاس��وعای حسینی که از 

برابر مغازه...

برخی از خانواده ها توان 
تهیه ل��وازم التحریر با 
توجه به افزایش قیمت 
و ش��رایط س��خت اقتصادی را ندارند که 
بای��د از حمایت ه��ای خاص در آس��تانه 
س��ال تحصیل��ی جدید برخوردار ش��وند. 
س��ازمان بهزیستی هر ساله در این زمینه 
کمک ه��ای قابل توجهی به خانواده های 

نیازمند ارائه...

ادامه در صفحه 4

ادامه در صفحه 4

گزارش ویژه

جهانگیری ابراز امیدواری کرد؛

گسترش  روابط دو جانبه
 تهران - بغداد

رویترز خبر داد؛

ناتوانی آمریکا  در شناسایی 
خریداران نفت ایران

مقام سابق رژیم صهیونیستی؛

اخراج بولتون به معنای 
پیروزی ایران است

وزیر جنگ پیشین رژیم صهیونیستی با ابراز تاسف در مورد برکناری جان بولتون، این اتفاق را یک 
پیروزی برای ایران دانست. به گزارش ایلنا به نقل از عاروتص شوآ، »موشه یعلون«، سیاستمدار 
اسرائیلی با ابراز تاسف در مورد برکناری جان بولتون گفت: این اتفاق...                   صفحه 2
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